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Zápis č. 9 

ze zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a 
zaměstnanost 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 5. 9. 2018   

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Mgr. Ing. Hana Vacková  

Ing. Zdeněk Švec 

Mgr. Petr Procházka 

Bc. Lenka Kopřivová 

Michaela Mansbartová 

Mgr. Radek Brázda 

Mgr. Miroslav Šimák 

Omluveni: 

Zuzana Majerová 

Mgr. Jaroslav Fidrmuc 

PhDr. Alena Adamíková  

Mgr. Radek Čapka 

Mgr. Jaromíra Lónová 

Mgr. Radim Lindner  

Ing. Michal Šmucr 

Ing. Rudolf Raška 

 

Bc. Zdukos Angelis   

Ing. Miroslav Kutý 

Mgr. Irena Jónová 

Dagmar Faltýnková 

 

  

 

 

 

Hosté: 

Ing. Andrea Štouračová, OŠM 
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Program: 
1. Zahájení 
2. Rejstřík škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého kraje  
3. Struktura oborů a počty tříd ve školách zřizovaných Olomouckým krajem ve školním 

roce 2019/2020  
4. Změny ve struktuře oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných Olomouckým krajem 

ve školním roce 2018/2019  
5. Podpora polytechnického vzdělávání a řemesel v Olomouckém kraji ve školním roce 

2018/2019 
6. Různé 
7. Usnesení, závěr  
 
 

Zápis: 

1. Program  

Výbor jednomyslně schválil navržený program zasedání.  

2. Rejstřík škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého kraje 
 

Členové výboru byli seznámeni s žádostmi o změny ve školském rejstříku. Komentář 
podal Mgr. Gajdůšek, MBA.  
 
Po diskuzi členové výboru doporučili k vyřízení žádosti dle Přílohy č. 1 zápisu.  

 
3. Struktura oborů a počty tříd ve školách zřizovaných Olomouckým krajem ve 

školním roce 2019/2020 
 

Členové výboru projednali návrh struktury oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných 
Olomouckým krajem od 1. 9. 2019. Diskutován byl klesající zájem o studium 
nástavbových oborů vzdělání včetně vysoké míry neúspěšnosti žáků těchto oborů u 
maturitních zkoušek. Členové výboru upozornili na nutnost řešení nízké naplněnosti 
tříd čtyřleté formy vzdělávání na gymnáziích, a to zejména ve městech Kojetín, 
Hranice a Přerov. Dále členové výboru poukázali na nízkou naplněnost tříd Obchodní 
akademie, Mohelnice, Olomoucká 82 jak u oboru vzdělání Obchodní akademie, tak 
oboru Informační technologie. Konstatovali, že se jedná o přetrvávající stav. Navrhli 
vypracování analýzy a návrhu řešení stávající situace, např. formou racionalizace. 
Výbor bude s požadovanými podklady a případnými návrhy řešení seznámen na 
zasedání dne  31. 10. 2018. 
 
Po diskuzi výbor  doporučil ke schválení strukturu oborů a počty tříd dle Přílohy č. 2 
zápisu. 
 

4. Změny ve struktuře oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných Olomouckým 
krajem ve školním roce 2018/2019      
 
Komentář podal Mgr. Gajdůšek, MBA. Členové výboru projednali žádosti o změny ve 
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struktuře oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných Olomouckým krajem od 1. 9. 
2018.  Žádosti navazují na objektivní skutečnosti jako např. přestupy z důvodu 
přestěhování, změny oboru vzdělání, opakování ročníku apod. 
 
Po diskuzi výbor  doporučil ke schválení změny struktury oborů a počtu tříd dle 
Přílohy č. 3 zápisu. 
 

5. Podpora polytechnického vzdělávání a řemesel v Olomouckém kraji ve školním 
roce 2018/2019  

 
Členové výboru byli seznámeni s pravidly Podpory polytechnického vzdělávání a 
řemesel v Olomouckém kraji v roce 2018/2019, v rámci něhož jsou pravidelně 
studijním a učebním stipendiem podporovány obory vzdělání, o které žáci nejeví 
velký zájem. Kromě stávajících oborů bylo navrženo zařadit mezi podporované obory 
nové obory, konkrétně maturitní obor Modelářství a návrhářství oděvů a učební obor 
Krejčí. V rámci diskuze byl kvitován zájem zaměstnavatelů o užší spolupráci se 
školami, o čemž svědčí i uzavírané sektorové dohody mezi Olomouckým krajem a 
jednotlivými průmyslovými svazy. V současné době lze uvést memorandum se 
sdružením automobilového průmyslu a sektorové dohody v oblasti chemického 
průmyslu, strojírenství a v oblasti textilního, oděvního, kožedělného a obuvnického 
průmyslu. 

    
Na základě iniciativy výboru bude v pravidlech posunuta věková hranice pro 
poskytnutí maturitního stipendia z dosavadních 20 na 21 let příjemce. 
 
Po diskuzi výbor doporučil výše uvedená pravidla (včetně zapracování připomínky 
výboru) pro poskytování stipendií ke schválení; současně doporučil zařazení nových 
oborů vzdělání na seznam podporovaných oborů studijním a učebním stipendiem. 
 

 
6. Různé 

 
a) Členové výboru vyslovili zaměstnancům odboru školství a mládeže poděkování za 

kvalitně zpracované podkladové materiály pro jednání výboru. 
 
b) Mgr. Brázda požádal o předložení informace ve věci procesu racionalizace 

(sloučení) speciálně pedagogických center pod jednu krajskou příspěvkovou 
organizaci s názvem Pedagogicko-psychologická poradna a Speciálně 
pedagogické centrum Olomouckého kraje, Olomouc, U Sportovní haly 1a.     

 
c) Členové výboru byli na dotaz informováni o počtu míst v mateřských školách 

v kraji. Zaměstnanci odboru konstatovali, že počet odvolání proti rozhodnutí o 
nepřijetí k předškolnímu vzdělávání byl v tomto roce zanedbatelný, z čehož lze 
dovodit, že míst je dostatek. Větší počet neumístěných dětí lze předpokládat ve 
větších městech. Vytvoření dostatečných kapacit je výhradně v kompetenci 
místních samospráv jako zřizovatelů mateřských škol bez možnosti aktivního 
zapojení kraje.  
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Další předpokládané zasedání výboru: 31. 10. 2018 v 11:00 hodin ve Střední lesnické 
škole, Hranice, Jurikova 588  

 
 
 
 
 
V Olomouci dne 10. 9. 2018  
 
 
 
 
 
 
 
 

            ………………………………. 

PhDr. Alena Adamíková 
 

 

 

 


